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HAVRÁNEK BOCSÁNATKÉRÉST VÁRT, HIÁBA - 4 ÓRÁS VITA A VÁSÁRHELYI KÖZGYŰLÉSÉN 
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Lázár János sajtótájékoztatón is bemutatta a dokumentumokat, amelyeket hamarosan nyilvánosságra hoznak. FOTÓK: KARNOK CSABA 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

Kószó Péter elmesélte: édesap-
ja, Kószó Pál családja érdeké-
ben, kétnapos kihallgatás után 

mötör János, a Tornyai-múze-
um egykori igazgatója, a város 
művészeti életének fél évszáza-
don át meghatározó alakja. Dö-
mötör unokaöccse, Varga And-
rás ma is a testületben ül. A fi-
deszes képviselő azt mondta: 

Magdolna, az okos nő. Egy Magdolna fedőnevű ügynök történetét 
mesélte el Lázár János polgármester - azt mondta, az elkészült anyag-
ban ő a kedvence. Magdolna Lázár szerint egy okos nő volt, aki „több-
célú tevékenységet folytatott" több emberrel, majd rájött, hogy ezzel 
pénzt is kereshet, sőt autóhoz is juthat. Később pedig az állambizton-
sági szolgálattól kapott autóval egyszerűen disszidált. 

vállalta, hogy jelentéseket ír. 
Most pedig elkészült a város-
ban egykoron tevékenykedő 
ügynökökről szóló összefogla-
ló, amely a politikai elhárítás-
ról szól, a katonai hírszerzés 
anyagai ugyanis nem hozzáfér-
hetők - mondta a polgármes-
ter. A tegnapi közgyűlésen er-
ről a tanulmányról vitáztak 4 
órán át a képviselők. Lázár azt 
mondta: közel 100 hálózati sze-
mélyről van szó, harmaduk va-
lódi neve azonban nem ismert. 
Sok jelentés disznóvágásokról, 
kocsmai beszélgetésekről, bolti 
bevásárlásokról készült, az 
ügynökök tehát mindenhol je-
len voltak. Két közismert név 
van köztük, Kószó Pál és Dö-

nagybátyja akkoriban, az 50-es 
évek végén hat gyereket nevelt, 
kényszerhelyzetben volt. 

Havránek Ferenc most arról 
beszélt: Kószó Péter 2007 nya-
rán teátrálisan felállt, ujjával 
rámutatott, és megkérdezte tő-
le, apja múltjának ismeretében 
alkalmasnak tartja-e magát a 
közgyűlési munkára. Kószó 
közbeszólt: mindez hazugság. 
„Ujjal mutogattál rám, Péter, 
de nincs ebből semmi gond. 
Nem az a legény, aki üt, ha-
nem aki állja" - ismételte Hav-
ránek. Lázár az akkori jegyző-
könyvet idézte, amely nem tar-
talmazott ilyesmit, a munkás-
párti képviselő viszont azt 
mondta: DVD-n őrzi az egész 
vitát, most újra megnézte, és 
bizony így történt. Havránek 
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A tanulmány szerzői a történeti levéltár adataiból dolgoztak. 

Üldözés 

Lehet, hogy Dömötör Jánost va-
lóban üldözték, de közben or-
szággyűlési képviselő lett -
hívta fel a közgyűlés figyelmét 
Havránek Ferenc, amikor arról 
vitáztak, hogy az elmúlt rend-
szerben kit és miért üldöztek. 
Hozzátette: lehet, hogy Lázár 
Jánost is üldözi a Fidesz, ezért 
lett ő is a parlament tagja. A te-
remben derültséget kiváltó 
megjegyzésre Lázár rátett egy 
lapáttal, amikor nevetve azt 
mondta: „néha tényleg ezt ér-
zem, de ez más lapra tartozik". 

hangsúlyozta, csupán egy bo-
csánatkérést vár azoktól, akik 
apja miatt támadták őt - ezt 
azonban nem kapta meg. 

A vita végén Lázár azt 
mondta: nagy hiba, hogy ezt az 
ügyet nem tisztázták 1990-ben, 
mert akik megtették, nálunk jó-
val előrébb járnak most. A kép-
viselők egyhangúlag megsza-
vazták, hogy a tanulmány tel-
jes terjedelmében elérhető le-
gyen a levéltárban, a könyvtár-
ban, az Emlékpontban és a vá-
ros honlapján, és a kutatás 
folytatását is minden jelen lévő 
képviselő támogatta. 

PALYAZATI FELHÍVÁS! 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 

pályázati eljárás keretében történő értékesítésre meghirdeti 

a Kiszombor, Móricz Zs. u. 1. számú, 1446/2 hrsz.-ú 
ingatlanon lévő (kastély) udvari épületek (porta, mérlegház, 

csarnoképületek) tulajdonjogát, bontásra. 

A fenti - nem műemléki - melléképületek bruttó pályázati alapára: 1.000.000 Ft. 
Pályázni ezen összeg vagy e feletti összeg megajánlásával lehet a részletes pályázati felhíváshoz 
mellékelt adatlapon. A pályázónak a pályázatban vállalnia kell nyertessége esetén: a keletkező 
összes hulladék kibontását, elszállítását és elhelyezését, a tereprendezést, amelynek biztosításá-
ra bruttó 2.000.000 Ft összegű óvadékot köteles megfizetni. Az adatlap és a részletes pályázati 
felhívás átvehető a polgármesteri hivatalban (6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8.). 

A pályázat benyújtásának határideje, helye: 2010. február 15. (hétfő), 15 óra, a fenti címen. 
Amennyiben szükséges, a második forduló határideje: 2010. február 18. (csütörtök), 11 óra. 
Tájékoztatás kérhető a 62/525-090-es telefonszámon. 

A melléképületek megtekinthetők munkanapokon, előzetes egyeztetés alapján. J 

Sárba ragadt 
a kábeltolvaj 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. A s á r f o g 
ságába esett keddre virradó éj-
szaka az a 32 éves sándorfalvi 
férfi, aki Vásárhely külterüle-
tén a Hód-Mezőgazda Zrt. öntö-
zőberendezésének villamos ká-
beleit vágta le. A rendőrség 
ügyeletére a Hód-Mezőgazda 
jelentette: az öntözőnél jelez a 
riasztó. A kiérkező járőrök a cég 
biztonsági szolgálatának mun-
katársaival együtt közelítették 
meg a helyszínt, ahol a tettes 
éppen a vezetéket vágta át. Mi-
kor meglátta a közeledő autót, 
menekülőre fogta, de kocsija 
elakadt a sárban, így gyorsan 
elkapták. A férfi beismerő val-
lomást tett, azt is elmondta: ta-
valy novemberben is ő lopta el 
a berendezés vezetékeit. 

Forró kása 
GONDA ZSUZSANNA 
gonda.zsuzsanna@delmagyar.hu 

A romák közigazgatásba való bevonásáért izgulni és er-
re programot kidolgozni nem túl forradalmi és viszony-
lag kockázatmentes ötlet. Azok a cigány fiatalok, akik 
megfelelően motiváltak és kellő iskolai végzettséggel 
rendelkeznek, kapjanak munkát. Tiszta sor. Egy projekt 
persze nem árt - leginkább az előítéletes munkaadók 
miatt hasznos. 

De nem ez a legnagyobb feladat, hanem a putriban 
élők motiválása. 

A cigánykérdés a cigány társadalom alsó rétegeinek 
jövőjét, társadalmi felemelkedésének akadályait és esé-
lyeit firtatja, és nem Mága Zoltán zenei, Kállai Ernő tu-

. „. dományos kutatói, 
99 A valódi 
megoldástól annyira 
messze vagyunk, 
hogy maga a téma is 
indulatokat szül. 

Mohácsi Viktória po-
litikai karrierjének to-
vábbi alakulásáról 
van szó - mondja Né-
meth György szocio-
lógus-közgazdász. 

De hogyan lehet 
érdekeltté tenni a cigánysoron élőket a társadalmi fel-
emelkedésben? 

Oktatással? Például. De az erőszakos iskolai integrá-
ció éppúgy nem jó megoldás, mint a szegregáció. 

Olyan tér biztosításával, ahol közösségi életet élhet-
nek, tanulhatnak? Persze. Ilyen lehetett volna Szegeden 
az Amaro Kher, amiről megírtuk: szétlopták, szétverték. 

A valódi megoldástól annyira messze vagyunk, hogy 
maga a téma is indulatokat szül. Amikor egy cikk miatt 
szerettünk volna szegedi cigányokkal beszélgetni, az 
Árpa utcában egy férfi megfenyegetett: nem adott enge-
délyt arra, hogy az utcabeliekkel beszélgessünk, ezért 
ha nem tűnünk el azonnal, ásóval veri szét az autónkat. 

A cikkben a fenyegetés tényét is leírtam - akkor is 
így tettem volna, ha más a téma, a helyszín, vagy más-
valaki próbál ránk ijeszteni. Amikor megjelent a szö-
veg, egy budapesti ismeretlen kolléga felhívott, hogy 
elmondja: a hozzám hasonlók hátráltatják a romák in-
tegrációját. 

Nem gondolom, hogy az álszemérem jó megoldás. 
De elismerem: a téma kényes. 

A cigányok foglalkoztatásáról írunk, de amikor fel-
merül, hogy kérdezzük meg az önkormányzatot és a 
rendőrséget a gyakorlatról, akkor rögtön el is vetjük az 
ötletet: az adatvédelmi törvény alapján az etnikai hova-
tartozást nem lehet nyilvántartani, és különben sem il-
lik ilyet kérdezni. 

Beszéljünk a témáról. De ne beszéljünk túl sokat és 
túl konkrétan. Márpedig így elég nehéz. 

AZ MSZP SZERINT A MEGYEI TÖBBSÉG „TISZTOGAT" 

Újraválasztották 
Baráth Lajost 
Továbbra is Baráth Lajos igaz-
gatja a makói kórházat - és 
megbízottként vezeti a szente-
sit is. A megyei közgyűlés 
megválasztotta a választási bi-
zottságok tagjait is, a zárt aj-
tók mögött született döntést 
a baloldal élesen bírálta. 

CSONGRÁD MEGYE 
BAKOS ANDRÁS 

Űjabb öt évre Baráth Lajost vá-
lasztotta a makói kórház főigaz-
gatójává a megyei közgyűlés 
tegnap zárt ülésen. Szintén zárt 
ajtók mögött döntöttek a válasz-
tási bizottságok tagjairól. A té-
ma tárgyalása közben Kozma 
József, az MSZP-SZDSZ-frakció 
vezetője kijött a teremből, és azt 
mondta, hogy a megyét vezető 
jobboldali többség „tisztogat", 
mert olyan embereket nem sza-
vazott be a választókerületi vá-
lasztási bizottságokba, akik már 
a rendszerváltás óta ellátták ezt 
a tisztet, közmegelégedésre -
nem lehetett tag többek között a 
Szegedi Tudományegyetem jogi 
karának dékánja sem. 

Magyar Anna e lnök már 
nyilt ülésen arról tájékoztatott, 
hogy a kormány idén 330 mil-
lió forinttal kevesebbet ad a 
szociális intézmények működ-
tetésére, a megye viszont több 
pénzt fordít erre a célra, mint 

korábban, erején felül. Kozma 
József és Molnár József vitatta 
az adatokat, s arra biztatták az 
elnököt - ő pedig őket - , hogy 
olvassák helyesen a számokat. 
A rendeletmódosítást, amely 
átlagosan 8 - 9 százalékos térí-
tésidíj-emelést jelent az ottho-
nok lakóinak - s a szentesi kór-
ház bővítését célzó újabb pá-
lyázatot is - , megszavazták, 
Szirbik Imre polgármester kö-
szönetet mondott minden tá-
mogatónak a megyén is azért, 

„Nem lehetett tag 
többek között 
a Szegedi 
Tudományegyetem jogi 
karának dékánja sem." 
Kozma József 

hogy a 3 milliárd forintos támo-
gatásért a jelek szerint sikerrel 
indulnak. Pályázatot írt ki a 
közgyűlés a csongrádi Arany-
sziget Otthon igazgatói posztjá-
ra. Somogyi Árpád azt kérte, 
mivel ez egy módszertani intéz-
mény, szakmai felügyeleti joga 
is van, az új vezető kiválasztá-
sakor jelentsen legalább előnyt 
a szakmai gyakorlat és a szoci-
ális szakvizsga. Indítványát a 
többség leszavazta, így nem 
került bele a pályázati kiírásba. 

http://www.hodniezovasarfiely.hu
mailto:gonda.zsuzsanna@delmagyar.hu

